# ((السيرة الذاتية والعلمية ))



الاسم الثلاثي واللقب: رؤى وحيد عبدالحسين السعداوي السعداوي

اللقب العلمي :مدرس مساعد.

تولد: ۱۹۸۸

البريد الالكتروني: rwywhyd@gmail.com

التحصيل الدراسى: ماجستير.

السكن: ذي قار

الاختصاص العام: التاريخ الحديث والمعاصر.

الاختصاص الدقيق: تاريخ سوريا الحديث والمعاصر.

حاصلة على شهادة البكالوريوس من قسم التاريخ \_ كلية التربية للعلوم الانسانية \_ جامعة ذي قار عام ٢٠٠٨ \_ \_ . ٢٠٠٩ وكانت الاولى على دفعتها حيث عينت في هذا القسم في عام ٢٠١١ بوظيفة مساعد باحث .

حاصلة على شهادة الماجستير من جامعة ذي قار كلية التربية للعلوم الانسانية عام ٢٠١٧ وبتقدير جيد جدا عالي وكان موضوع رسالتها ((عبدالحليم خدام ودوره السياسي في سورية من عام ١٩٣٢ - ١٩٨٩)).

حالياً تدريسية في قسم التاريخ \_ كلية التربية للعلوم الإنسانية \_ جامعة ذي قار، لها عدد من البحوث المنشورة والمقبولة للنشر والأخرى قيد الانجاز.

## - البحوث المنشورة في المجلات العلمية الأكاديمية

أ مساعي عبدالحليم خدام تجاه الصراع العربي الإسرائيلي (١٩٧٣ - ١٩٧٤).

منشور في مجلة جامعة ذي قار ، ٢٠١٧.

٢\_ التحالف السوري الإيراني (١٩٧٩ - ١٩٨٨) والدور المحوري لعبدالحليم خدام فيه.

منشور في مجلة جامعة ذي قار ، ٢٠١٨ .

٣ \_ الشيخ عبد الكريم الحائري نشأته وعطاؤه العلمي (١٢٧٦ \_ ١٣٥٥ هـ).

منشور في مجلةتراثكربلاء، ٢٠١٨.

٤ - المرجعية الدينية وأثر هافيبناء الأمة.

منشورفي مركز دراساتالكوفة، ۲۰۱۹.

## المواد العلمية التي درستهالمرحلة البكالوريوس:

أ -حقوق الإنسان ٢ - إرشاد تربوي ٣ - الادارة والاشراف التربوي .

### النشاطات العلمية الأخرى:

١ - شاركت في العديد من المؤتمرات والندوات العلمية التي أقيمت في جامعة ذي قار وخارجها.

٢- أشرفت وناقشت العديد من بحوث التخرج لطلبة البكالوريوس.

#### ((Biography and Scientific))

Name and title of the title: Ru'aWeheed Abdul HusseinSaadawi.

Academic title: Assistant Lecturer.

**Breed: 1988** 

E-mail:rwywhyd@gmail.com

**Achievement: Master.** 

Accommodation: DhiQar

General Specialization: Modern and Contemporary History.

Specialization: History of Modern and Contemporary Syria.

She holds a bachelor's degree from the Department of History, Faculty of Education, DhiQar University in 2008-2009, and was the first to pay as I was appointed in this section in 2011 as a research assistant.

Received a master's degree from the University of DhiQar Faculty of Education in 2017 and a very good estimate high and was the subject of her message ((Abdel HalimKhaddam and his political role in Syria from 1932 to 1989.((

Currently teaching at the Department of History, Faculty of Education for Human Sciences, DhiQar University, has a number of published and accepted researches for publication and the other under implementation.

#### Research in academic journals

- 1- Abdul HalimKhaddam's efforts towards the Arab-Israeli conflict (1973-1974)
  - 2-The Syrian-Iranian alliance (1979-1989) and the pivotal role of

Abdel HalimKhaddam in it.

- 3-Sheikh Abdul Keream Al Ha'iri: his Growth and scientific production (1276 1355 H)
- 4-Religious Reference and its Impact on Nation Building.

#### The scientific subjects studied for the bachelor's degree

1- Human Rights 2 - Educational guidance 3 - Administration and educational supervision.

#### **Other scientific activities:**

- 1- Participated in many scientific conferences and seminars held at DhiQar University and beyond.
- 2- I supervised and discussed many graduate research for undergraduate students.
- 3 contributed to the supervision of scientific and recreational trips for students history department.